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Plenarna sednica  

Br. 02-37/25-06 

Priština, 14. decembra 2006. godine u 10,00 časova 

Zgrada Skupštine, Sala za plenarne sednice 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici je predsedavao Kolj Beriša, predsednik Skupštine, a pomagao ga je Naim 

Maljoku, član Predsedništva. 

 

Predsednik je konstatovao da sednici prisustvuje 69 poslanika. 

 

Skupština je počela rad sa sledećim  

 

D N E V N I M   R E D O M 

 

1. Utvrđivanje dnevnog reda, 

2. Usvajanje Zapisnika sa plenarne sednice od 30. novembra 2006. godine, 

3. Vreme za poslanička  pitanja, 

4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o Memorialu bivšeg predsednika dr.Ibrahim 

Rugova, 

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o državnoj pomoći,  

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o tretiranju bespravne gradnje, 

7. Prvo razmatranje Nacrta zakona o pčelarstvu,  

8. Razmatranje predloga Komisije za sudska pitanja, zakonodavstvo i Ustavni okvir 

o imenovanju Narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika,   

9. Drugo razmatranje Nacrta zakona o opremi pod pritiskom,  

10.  Drugo razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o  

       patentiranju, 

11.  Drugo razmatranje Nacrta zakona o bezbednosti u drumskom  

       saobraćaju, 

12.  Razmatranje Nacrta  prostornog plana Kosova 2005-2015, 

13. Rasprava o izveštaju  Evropske Komisije o ostvarenom napretku na Kosovu. 

 

        UNITED 

NATIONS  

United Nations Interim 

Administration Mission 

in Kosovo 

 
UNMIK 

NATIONS UNIES 
Mission d’Administration 

Intérimaire des Nations 

Unies au Kosovo 
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Predsednik je upoznao prisutne poslanike sa dnevnim redom i materijalima koji su im 

dostavljeni za ovu sednicu. 

 

1. Utvrđivanje dnevnog reda 

 

U vezi sa ovom tačkom dnevnog reda diskutovali su sledeći poslanici: 

 

Hajredin Kući je, u ime Parlamentarne grupe PDK, zatražio da se Nacrt zakona o 

Memorialu bivšeg predsednika dr. Ibrahim Rugova skine sa dnevnog reda i vrati 

predlagaču na doradu.  

 

Aljuš Gaši je, u ime Parlamentarne grupe LDK, zatražio da se Nacrt zakona o Memorialu 

bivšeg predsednika dr. Ibrahim Ruva odloži za sutrašnju sednicu, sa obrazloženjem da 

današnoj sednici ne prisustvuje ministarka Melihate  Trmokoli, koja je trebala da podnese 

obrazloženje o ovom Nacrtu zakona. 

 

Predsednik je stavio na glasanje predlog Parlamentarne grupe PDK, a razeltat je bio 

sledeći: 

 

Za ............ 30; 

Protiv.......  48. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština nije prihvatila predlog Parlamentarne grupe PDK. 

 

Predsednik je zatim stavio na glasanje predlog Parlamentarne grupe LDK, a razultat je 

bio sledeći: 

 

Za ............ 48; 

Protiv.......   4. 

 

Predsednik je konstatovao: razmatranje Nacrta zakona o Memorialu bivšeg predsednika 

dr. Ibrahim Rugova odlaže se za sutra. 

 

Poslanik Dževdet Neziraj (IRDK) predložio je da se u dnevni red uvrsti rotaciona 

zamena člana Predsedništva Skupštine iz reda nealbanskih i nesrpskih stranaka. 

 

Predsednik je istakao da je zamena člana Predsedništva iz reda nealbanskih i nesrpskih 

stranaka u toku.  

 

Poslanik Nait Hasani je zatražio da PISK vode više računa o tretmanu tri naša građana 

kojima se sudi u Hagu, kao što to čine ostale zemlje našeg regiona. Potrebno je da 

Skupština izdvoji potrebna finansijska sredstva i da predstavnici Ministarstva pravde 

zvačnično posete  ova lica.  

 

Ministar Haki Šatri je predložio da se u dnevni red uvrsti i predlog odluke o transferu 

sredstava Ministarstva za rad i socijalna pitanja. 
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Predsednik je stavio na glasanje predlog Šatrija. 

 

Rezultat glasanja bio je sledeći. 

 

Za ............ 53; 

Protiv.......   4. 

 

Predsednik je konstatovao: da se Predlog odluke o transferu finansijskih sredstava 

Ministarstva rada i socalnih pitanja uvrsti kao poslednja tačka ove sednice.   

 

Skupština je većinom glasova utvrdila dnevni red sa izvršenim izmenama. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa plenarne sednice od 30. novembra 2006. godine. 

 

Zapisnik sa plenarne sednice od 30. nevembra 2006. godine usvojen je bez primedaba.  

 

3. Vreme za poslanička  pitanja 

 

Poslanik Dževat Bisljimi je bio postavio dva pitanja za premijera Kosova g. Agima 

Čekua, ali on nije bio prisutan na sednici te je odgovor izostao. 

 

Poslanik Ferid Agani postavio je pitanje za premijera Kosova g. Agima Čekua, u vezi 

odgovornosti ministra zdravlja za ne sprovođenje Zakona o zdravstvu. Premijer Čeku nije 

bio prisutan da odgovori na pitanje pomenutog poslanika. 

 

Poslanica Teuta Sahatčija je postavila pitanje ministru za transport i telekomunikacije u 

vezi sa alfaltiranjem putnih prvaca u regionu Duškaja kod Đakovice. 

 

Ministar Đemajlj Ahmeti je odgovorio na pitanje koje je postavila Sahatčija.  

 

Poslanik Ibuš Jonuzi je upitao ministra za energetiku i rudarstvo – kada će se aktivirati 

rudnici. 

 

Na ovo pitanje odgovorio je ministar Ethem Čeku. 

 

Poslanik Ramadan Keljmendi je na ranijoj sednici postavio pitanja za ministra za 

povratak i zajednice, ministra obrazovanja i za premijera, ali nijedan od njih nije bio 

prisutan na sednici, tako da su izostali odgovori na ova pitanja. 

 

4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o državnoj pomoći 

 

Predsednik je pozvao predlagača da pred poslanicima Skupštine podnese obrazloženje 

ovog Nacrta zakona. 
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Ministar Haki Šatri je, u ime Vlade Kosova, obrazložio potrebu normiranja ove oblasti 

na ovim zakonom. 

U nastavku je ministar Šatri govorio o materiji, ciljevima, o strukturi, načinu ostvarivanja 

kao i o budžetskim implikacijama ovog Nacrta zakona. 

Nakon obrazloženja koje je podneo ministar Šatri, predsednik je otvorio načelnu raspravu 

o ovom Nacrtu zakona. 

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona izneli su i sledeći 

poslanici: Naser Osmani, Gani Koci, Dževdet Neziraj, Nazim Jašari, Husnija Bešković i 

Safete Hadrđonaj, koje su priložene transkriptu. 

 

Nakon ovih diskusija predsednik je stavio na glasanje Nacrt zakona, a rezultat je bio 

sledeći: 

 

 Za .............. 45; 

Protiv......... 24. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila u načelu 

Nacrt zakona o o državnoj pomoći. 

Skupština je zadužila glavne komisije i Komisiju za budžet i finansije – kao izsvestilačku 

komisiju – da razmotre ovaj Nacrt zakona i da u roku od dva meseca Skupštini podensu 

izveštaj sa preporukama. 

 

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o tretiranju bezpravne gradnje 

 

Predsednik je pozvao sponzora da pred poslanicima Skupštine obrazloži potrebu 

donošenja ovog zakona. 

 

Ministar Ardian Đini je, u ime Vlade Kosova, obrazložio potrebu uređivanja ove oblasti 

novim zakonom. 

 

Nakon izlaganja ministra Đinija, predsednik je otvorio načelnu rasporavu o ovom nacrtu 

zakona.  

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona izneli su i sledeći 

poslanici: Jusuf Sutaj, Afrim Arzualdžiju, Mazlom Kumnova, Gazmend Muhadžeri, 

Džezair Murati, Nadžije Doči, Ramadan Keljmendi, Behdžet Brajšori i Zef Morina, koji 

su priloženi transkriptu. 

 

Na kraju rasprave ministar Đini je odgovorio na primedbe i sugestije poslanika. 

 

Nakon rasprave predsednik je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona. Rezultat 

glasanja je bio sledeći: 

 

Za .............. 57; 

Protiv.........  0; 

Uzdržanih..  5. 
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Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila u načelu 

Nacrt zakona o bespravnoj gradnji. 

Skupština je zadužila glavne komisije i Komisiju za životnu sredinu i prostorno 

planiranje – kao izvestilačku komisiju – da ovaj Nacrt zakona razmotre i u roku od dva 

meseca Skupštini podnesu izveštaj sa preporukama. 

 

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o pčelarstvu 

 

Predsednik ja pozvao predlagača da pred poslanicima Skupštine podnese obrazloženje o 

potrebi donošenja ovog zakona. 

 

Zamenik ministra Tom Hajdaraj, je u ime Vlade Kosova, obrazložio potrebu uređivanja 

ove oblasi novim zakonom. 

U nastavku je zamenik ministra Hajdaraj govorio o materiji, ciljevima, strukturi, načinu 

primenjivanja, kao i o budžetskim implikacijama  ovog Nacrta zakona. 

Nakon izlaganja zamenika ministra Hajdaraja, predsednik je otvorio rasporavu u načelu:  

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona izneli su i sledeći 

poslanici: Ljuljzim Zenelji, Berat Ljuža, Dževdet Neziraj, Teuta Sahatčija, Ramdan 

Keljmendi i Ljumnije Hyseni, koji su priloženi transkriptu. 

 

Nakon rasprave, predesednik je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona. 

Rezultat glasanja je bio sledeći: 

 

Za .............. 61; 

Protiv.........   1. 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila Nacrt zakona 

o pčelarstvu. 

Skupština Kosova je dazužila glavne komisije i Komisiju za poljoprivredu i razvoj sela – 

kao izvestilačku komisiju – da ovaj Nacrt zakona razmotre i u roku od dva meseca 

Skupštini podnesu izveštaj sa preporukama. 

 

7. Razmatranje predloga Komisije za sudska pitanja, zakonodavstvo i Ustavni 

okvir o imenovanju Narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika 

 

Predsednik je pozvao predstavnika Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavstvo i 

Ustavni okvir da podnese obrazloženje, odnosno preporuku o imenovanju Narodnog 

advokata i njegovog glavnog zamenika.  

 

Sadudin Beriša, podpredsednik Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavstvo i 

Ustavni okvir, podneo je preporuku o imenovanju Narodnog advokata i njegovog 

glavnog zamenika. On je naglasio da je podkomisija, nakon intervjua sa kandidatima 

preporučila tri kandidata za Narodnog advokata i to:  

 

1. Iljmi Jašarija, 

2. Ibrahima Makolija i 

3. Dijana Toskua. 



 6 

Podkomisija je predložila i tri kandidata za glavnog zamenika Narodnog advokata: 

 

1. Palja Baljija,  

2. Habiba Haredinija i 

3. Ljubinka todorovića. 

 

On je u nastavku upoznao poslanike sa postupkom glasanja. 

 

Predsedavajući je upoznao poslanike da je formirana Izborna komisija sastavljena od tri 

zvaničnika iz administracije i to: Defrim Krasnići, predsedavajući, Nataš Prica, član i 

Đeljadin Hodža, član. 

 

Predsedavajući je zatražio od parlamentarnih grupa da odrede po jednog predstavnika za 

nadgledanje i prebrojavanje glasova. 

 

Paralamentarne grupe su odredile svoje predstavnike: Parlamentarna grupa LDK odredila 

je Zahrije Maljokua, GP PDK – Gani Kocija, GP AAK – Bisljima Hotija. GP ORA – 

Teutu Sahatčiju i GP 6 plus – Husniju Beškovića.  

 

Predsedavajući je pozvao poslanike Skupštine da, pojedinačno, glasaju o izboru 

Narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika.  

 

Nakon završetka glasanja Komisija je, pod nadzorom predstavnike parlamentarnih grupa, 

pristupila prebrojavanju glasova. 

Nakon prebrojavanja glasova Komisija je uručila rezultate glasanja predsedavajućem  

sednice.  

 

Predsedavajući je saopštio rezultate glasanja iz čega proizilazi da su kandidati za 

Narodnog advokata dobili sledeći broj glasova: 

 

1. Hiljmi Jašari ..............      6; 

2. Ibrahim Makoli..........    41; 

3. Dijana Toska ..............  30. 

 

Kandidati za glavnog zamenika Narodnog advokata dobili su sledeći broj glasova: 

 

1. Palj Bulji ................... 27; 

2. Habib Hajredini......... 17: 

3. Ljubinko Todorović ... 26. 

 

Dva glasa su bila nezažeća. 

 

Prema ovim rezultatima i na osnovu postupka za imenovanje Narodnog advokata i 

njegovog glavnog zamenika, bilo je potrebno da se glasanje ponovi za dva kandidata koji 

su u prvom krugu dobili najveći broj glasova.  
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Predsedavajući je pozvao poslanike da, pojedinačno, glasaju za izbor Narodnog 

advokata i njegovog glavnog zamenika.  

 

Nakon okončanja drugog kruga glasanja Komisija je, pod nadzorom predstavnika 

parlamentarnih grupa, prebrojila glasove. Nakon prebrojavanja glasova Komisija je 

uručila rezultate predsedavjućem sednice. 

 

Predsedavajući je saopštio rezultate glasanja iz kojih proizilazi da su kandidati za 

Narodnog advokata dobili sledeći broj glasova: 

 

1. Ibrahim Makoli .......... 41; 

2. Diana Toska ............... 34. 

 

Kandidati za glavnog zamenika za Narodnog adovata dobili su sledeći broj glasova: 

 

1. Palj Bulji .................... 37; 

2. Ljubinko Todorović ....   32. 

 

Tri glasa su bila nevažeća.  

 

Predsedavajući sednice je zatražio od Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavstvo i 

Ustavni okvir da izvrše tumačenje Uredbe UNMIK-a u vezi sa institucijom Narodnog 

advokata i postupka za imenovanje Narodnog advokata primenjenog u Skupštini Kosova 

u vezi sa rezultatom glasanja.  

 

Hydajet Hyseni, predsednik Komisije, je istakao da na osnovu postupka imenjenog u 

Skupštini za imenovanje Narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika, kao i na 

osnovu konsultacija za OEBS-om i UNMIK-om u vezi prenošenja odgovornosti na 

domaće institucije, možemo konstatovati da je rezultat glasanja punovažan. 

 

Sadudin Beriša, podpredsednik Komisije, je naglasio da na osnovu Uredbe UNMIK-a o 

instituciji Narodnog advokata, da bi bio izabran za Narodnog advokata i njegovog 

zamenika kandidat bi morao dobiti 61 glas. Na osnovu obavljenog glasanja ne može se 

smatrati da su oni izabrani.  

 

Skupština je, na predlog Aljuša Gašija, predsednika Parlamentarne grupe LDK, donela 

sledeći  

 

Z A K L J U Č A K 

 

1. Da se zatraži mišljenje – komentar od Predsedništva Skupštine i Komisije za 

pravosudna pitanja, zakonodavstvo i Ustavni okvir u vezi sa primenom člana 6. 

Uredbe  UNMIK-a br. 2006/6 o instituciji Narodnog advokata Kosova i pravila 

11. Pravila o procedurama Skupštine Kosova o imenovanju Narodnog advokata, 

glavnog zamenika i ostalih njegovih zamenika. 
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2. Mišljenje – komentar iz stava 1. ovog zaključca pribaviti i dostaviti za plenarnu 

sednicu Skupštine Kosova.  

 

Predsedavajući je zaključio današnju sednicu u 16,40 časova. 

 

 

Ponedeljak, 18. decembar 2006. godine. 

Nastavak plenarne sednice 

 

Sednici je predsedavao Kolj Beriša, predsednik Skupštine, a pomagao ga je Naim 

Maljoku, član Predsedništva. 

 

Na sednici je bilo pristuno 68. poslanika. 

 

8. Drugo razmatranje Nacrta zakona o opremi pod pritiskom 

 

Predsednik je upoznao poslanike Skupštine sa postupkom razmatranja ovog Nacrta 

zakona, kao i sa izveštajima glavnih komisija i odgovorne – izvestilačke komisije. 

 

Predsednik je stavio na glasanje, pojedinačno, amandmane Komisije za privredu, 

trgovinu, industriju, energetiku, transport i telekomunikacije. 

 

Skupština je usvojila sledeće amandmane: 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 11. 12. 13. 14. 15. i 

16. 

 

Predsednik je zatim stavio na glasanje Nacrt zakona sa amandmanima u celini, a rezultat 

glasanja je bio sledeći: 

 

  Za ............. 67; 

  Protiv........   1. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila Zakon o 

opremi pod pretiskom.  

 

9. Drugo razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o  

       patentiranju 

 

Predsednik je upoznao poslanike Skupštine sa postupkom razmatranja ovog Nacrta 

zakona, kao i sa izveštajima glavnih komisija i odgovorne – izvestilačke komisije. 

 

Predsednik Komisije za privredu, trgovinu, industriju, energetiku, transport i 

telekomunikacije Ibush Jonuzi, je naglasio da tokom razmatranja ovog Nacrta zakona 

Komisija nije našla za shodno da predloži neke amandmane. Komisija preporučuje 

Skupštini da usvoji Nacrt ovog zakona u tekstu koji je dostavila Vlada Kosova. 
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Predsednik Skupštine je stavio na glasanje Nacrt zakona, a rezultat glasanja bio je 

sledeći: 

 

  Za .............. 69; 

  Protiv ........  2. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila Zakon o 

patentiranju. 

 

 

10. Drugo razmatranje Nacrta zakona o bezbednosti u drumskom  

       saobraćaju 

 

Predsednik je upoznao poslanike Skupštine sa postupkom razmatranja ovog Nacrta 

zakona, kao i sa izveštajima glavnih komisija i odgovorne – izvestilačke komisije. 

 

Poslanik Hajredin Kući je zatražio od predlagača da objasni da li amandmani koji je 

predložila funksionalna komisija menjaju sadržinu ovog Nacrta zakona? 

 

Ministar Ćemajlj Ahmeti je rekao da amandmani funksionalne komisije ne menjaju 

sadržinu ovog Nacrta zakona. Vlada se saglasila sa preporukama funksionlne komisije.  

 

Ibuš Jonuzi je, u ime izvetilačke komisije, rekao da je komisiji bilo potrebno dugo 

vremena kako bi razmotrila u pojedinostima ovaj Nacrt zakona, i da sve primedbe 

poslanika i eksperata iz ove oblasti sažima u 241. amandman kao i u jednom amandmanu 

koji sadrži 116. podamandmana, koji su jezičke, tehničke i pravne prihode i ne utiču na 

sadržinu materije ovog Nacrta zakona.  

On je predložio da se ovaj Nacrt zakona izglasa u paketu i to u četiri grupe. 

 

Bajruš Đemajlji, podpredsednik funksionalne komisije, je naglasio da su o ovom Nacrtu 

zakona postojale dve koncepcije: a) jedna Ministarstva za transport i b) Ministarstva 

unutrašnjih poslova. Komisija je uspela da tokom razmatranja ovog Nacrta zakona 

usaglasi i objedini ove dve koncepcije i da Skupštini podnese izveštaj sa preporukama na 

usvajanje.  

 

Pojedini poslanici su istakli da Skupština glasa pojedinačno o svakom amandmanu 

funksionalne komisije, dok su drugi podržali predlog predsednika komisije.  

 

Predsednik je stavio na glasanje predlog funksionalne komisije da se o amandmanima 

glasa u paketu i to u četiri grupe. 

 

Rezultat glasanja bio sledeći: 

 

  Za ........... većina; 

  Protiv ..... 0. 
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Poslanici parlamentarne grupe su, u znak nezadovoljstva, napustili plenarnu sednicu  

 

Predsednik je dao pauzu kako bi se obavile potrebne konsulatacije. 

 

Nakon pauze nije bio kvoruma (bilo je prisutno 44 poslanika) za nastavak sednice. 

 

Predsednik je zaključio današnju plenarnu sednicu u 12,00 časova. 

 

 

Predsednik Skupštine Kosova 

Kolj Beriša 

 

 

Zapisnik izradio 

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


